
ZA OKROGLO MIZO

Potrebujemo
samske
domove

V naši občini je bil nov način organizi-
ranja sindikata po strokovnih sindikatih v
okviru Ljubljane še najhitreje uveden. Za
to, nedvomno pohvalno potezo, se kaže za-
hvaliti veliki angažiranosti vseh družbeno-
političnih sil v občini in je zato napredo-
vanje v delovanju sindikata v občinskih
okvirih priznanje in rezultat teh prizade-
vanj. V tej novi organiziranosti oziroma
hitrosti organiziranosti je na prvem mestu
strokovni sindikat industrije oziroma grad-
benc dejavnosti v okviru tega sindikata.
Občinski odbor zveze sindikatov gradbenih
delavcev je bil namreč prvi strokovni sin-
dikat ne le v občini in Ljubljani, temveč v
celotni regiji.

• O vlogi ZSS v organizacijah združe-
nega dela, organizaciji ZSS nasploh, pro-
blemih konference sindikata gradbincev in
drugih tekočih perečih problemih s tega
področja smo razpravljali s predsednikom
občinskega odbora ZSS gradbincev Zlat-
kom Drabikom.

• »Dejstvo je, da je bilo sedanje pod-
ročje industrije v sindikatih preširoko in
da pri sedanjih grupacijah, ki so bile v sin-
dikatih na področju industrije, ravno zara-
di te preobširnosti ni bilo mogoče tako
uspešno delati, kot bo to možno sedaj. Ta-
ko smo sedaj prav gotovo naredili znaten
korak naprej. »Razbijanje« po področjih je
potrebno, posebno v novih pogojih organi-
ziranja podjetij. Gradbinci sedaj sicer ni-
mamo namena našega sindikata širiti ozi-
roma ga detajlirati na občinski ravni, saj
smo se sedaj že povsem približali bazi. Do-
slej so bili namreč strokovni sindikati le na
mestni ravni. Zaradi tega prostranega teri-
torialnega delovanja ni bilo mogoče zago-
toviti kontinuitete in povezanosti. Poslej na
mestni ravni ne bo več strokovnih sindika-
tov, bodo le na ravni občin in regije. V
okviru občine bomo tako sedaj za naše pod-
ročje v celoti skrbeli mi in tudi koordini-
rali vso dejavnost.

• Na področju naše občine imamo 16
TOZD s področja gradbeništva. To je pre-
cej, posebej še, če upoštevamo, da so med
njimi velika podjetja, kot npr. Megrad in
PAP. Zato nas čakajo velike naloge in pri-
čakujemo lepe rezultate, saj smo blizu bazi.
Tudi za mestne sindikate, ki so doslej de-
lali na tem področju, moram reči, da so
storili precej, posebej pri samoupravnih
sporazumih o delitvi OD. Mi pa bomo se-
daj njihovo delo nadaljevali, s posebnim
poudarkom na človeku, na njegovih živ-
ljenjskih pogojih. Skrbeti bomo skušali za
čim hitrejše reševanje stanovanjske stiske,
kot tudi za budnejše zdravstveno varstvo.
Analize kažejo veliko poboljšanje na ome-

njenih področjih. ki so bila doslej zanemar-
jena.

• Naši kolektivi v Šiški so v celoti iz-
polnili ustavna dopolnila, je pa ostalo od-
prto vprašanje kvalitete. Naloga sindikata
je, da preverja vsebinsko uveljavljanje teh
dopolnil. Verjetno bo potrebno ponekod od-
ločno ukrepati, da bi izboljšali dejansko
stanje. Na področju gradbeništva verjetno
ne bo velikih odstopanj, ker so urejeni sa-
moupravni sporazumi.

• Odprto pa je vprašanje delavske kon-
trole. Ta je ponekod le formalnost na pa-
pirju. Nimamo še točne analize, kje ni vse,
kot bi moralo biti. Ker imajo vsi TOZD,
razen Stavbenika in IMP, sedež na območ-
ju naše občine, se bomo lahko pogovorili
zelo konkretno o principih dela same de-
lavske kontrole.

• Veliko dela pa nas čaka tudi na pod-
ročju samoupravnega sporazumevanja. Tu-
di stanovanjsko vprašanje je še odprto. po-
sebej zaradi samskih domov. Teh je prema-
lo, čeprav so zelo potrebni. Potreben bo
skupen nastop in iskanje potrebnih loka-
cij. Urediti bo treba tudi odnose s solidar-
nostnim skladom, saj sedaj njegova pravi-
la ne dajejo možnosti za gradnjo takih ob-
jektov. V gradbeništvu pa so samski domo-
vi nujno potrebni. Ljudje, ki delajo v tej
panogi, največkrat namreč niso iz naše re-
publike in tudi nimajo namena naseliti se

Zlatko Drabik

za stalno pri nas. Zagotoviti pa jim mora-
mo spodobne življenjske pogoje, kot tudi
delovne razmere. Pri teh ljudeh je odprto
tudi še vprašanje njihove prehrane, kot tu-
di izobraževanja, športne rekreacije itn.

• V naši dejavnosti predstavlja težavo
tudi informiranje. Pri nas ni delavcev na
enem mestu, temveč so razpršeni in so ta-
ko komunikacije otežkočene, vendar se bo-
mo angažirali, da bodo kljub temu stekle,«
je zaključil Zlatko Drabik.
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